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AKADEMICKÝ SENÁT 

FAKULTY HUMANITNÍCH STUDIÍ 

___________________________________________________________________________ 

 

Zápis č. 2/2022 (184) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

konaného dne 16. 2. 2022 

online formou 

 

Přítomni: Mgr. Lenka Drábková, Ph.D.; Mgr. Karla Hrbáčková, Ph.D.; PhDr. Helena 

Skarupská, Ph.D.; doc. Mgr. Roman Trušník, Ph.D.; Bc. Jan Klokočka 

 

Stálí účastníci zasedání: Ing. Adam Cejpek; Mgr. Ilona Kočvarová, Ph.D.;  Mgr. Libor Marek, 

Ph.D.; PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D.; PhDr. Mgr. Petr Snopek, PhD., MBA; 

Mgr. Renata Šilhánová, Ph.D. 

 

Omluveni: Mgr. et Mgr. Viktor Pacholík Ph.D.;  prof. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD.; 

PhDr. Beáta Deutscherová, MBA;  Adéla Langerová; Mgr. Anita Machová 

 

Předběžný program z pozvánky: 

1. Kontrola zápisu č. 1/2022 (183). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Strategický záměr vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS UTB 

ve Zlíně na období 21+. 

6. Projednání dokumentů Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

FHS pro rok 2021 a 2022. 

7. Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2021 a do konce funkčního 

období 2022. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS FHS dr. Helena Skarupská. Přivítala všechny členy 

a stále účastníky. Konstatovala účast 5 členů AS FHS.  Uvedla, že se ze zasedání omluvilo 

5 členů, z toho 2 ze zdravotních důvodů, přitom 1 členka je zdravotně indisponovaná od 30. 12. 

2021 a zasedání 19. 1. 2022 se zúčastnila, a 3 z důvodu cesty do ZŠ Horní Němčí (z toho 

2 zástupkyně studentské komory). Je zajímavé, že se jedná o členy z jednoho pracoviště. 

Předsedkyně to vnímá jako formu obstrukce. Senát tak nebyl usnášeníschopný. 
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Stanovisko dr. Pacholíka k úvodu zápisu: 

Dr. Pacholík zaslal předsedkyni AS dr. Skarupské omluvu ze zasedání AS současně s informací, 

že členka AS s pracovní neschopností od 30. 12. by se jednání v ZŠ Horní Němčí účastnila také, 

avšak její aktuální zdravotní stav to neumožňuje. Proto důvodem její neúčasti na zasedání AS 

není jednání v ZŠ Horní Němčí, ale nemoc. Dr. Pacholík tedy nevnímá její předchozí účast na 

zasedání navzdory pracovní neschopnosti a současnou neúčast na zasedání za zarážející. Má 

za to, že její účast na předchozích zasedáních je spíše projevem dobré vůle a snahy 

nekomplikovat zasedání svou neúčastí v situaci, kdy její zdravotní stav umožňoval účast alespoň 

online formou. Důvodem neúčasti prof. Wiegerové je pracovní neschopnost z vážných 

zdravotních důvodů. O této skutečnosti byl informován také děkan FHS dr. Marek. 

Součástí omluvy členů AS, zaslané předsedkyni AS dr. Pacholíkem, byl také návrh dr. Pacholíka 

na přesunutí zasedání na středu 23. 2. 2022, aby předložené dokumenty mohly být řádně 

projednány dostatečným počtem členů a AS tak byl usnášeníschopný. Odpovědí předsedkyně 

AS dr. Skarupské bylo, že bude „velmi uvažovat o tom, zda je nutné přesunout toto zasedání o 

týden později, což je jediná doba, kdy ještě může tento senát jednat, či nechat materiály na 

rozhodnutí nového senátu“. 

  

Vhledem k velmi krátké době, která zbývá do konce funkčního období a při splnění 

předepsaných lhůt se předsedkyně rozhodla, že další zasedání svolávat nebude. Termín toho 

zasedání byl znám od prosince 2021. 

 

Ad 1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 1/2022 (183). 

Zápis z řádného zasedání č. 1/2022 (183) byl zaslán členům AS FHS a stálým účastníkům 

k připomínkování, po zapracování připomínek byl zápis zveřejněn na internetové stránce FHS. 

Pro nemožnost se usnášet nebylo přijato žádné usnesení. 

Ad 2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

Na zasedání č. 1/2022 (183) nebyla přijata usnesení vyžadující kontrolu plnění. 

 

Ad 3. Projednání programu zasedání. 

Pozvánku na řádné zasedání AS FHS obdrželi členové AS FHS a stálí účastníci zasedání 

elektronicky dne 9. 2. 2022.  

Vzhledem k nemožnosti se usnášet, nebyl schválen program zasedání a tím nebylo možné 

přijmout usnesení ani k dalším bodům týkajícím se strategických dokumentů fakulty a Zprávy 

o činnosti AS FHS za rok 2021 do konce volebního období. 

Předsedkyně požádala přítomné členy o vyjádření, zda chtějí informace z vedení fakulty. 

Doc. Trušník požádal o informaci ohledně vyjádření Vědecké rady FHS ke strategickým 

dokumentům. Děkan odpověděl, že všechny dokumenty byly vědeckou radou přijaty nebo 

schváleny. Předsedkyně se zeptala, zda byly nějaké konkrétní připomínky od vědecké rady 

k obsahu strategických dokumentů. Děkan odpověděl, že připomínky nebyly, dokumenty byly 

připraveny ke schvalovacímu procesu po úpravách vzešlých z LK AS FHS.  

 

Předsedkyně dále informovala o činnost AS UTB a sněmu RVŠ. 

AS UTB zasedl dne 1. 2. 2022 a projednal „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FMK“, „VI. změny Statutu UTB ve Zlíně“, „IV. změny Řádu pro tvorbu, 

schvalování, uskutečňování a změny studijních programů UTB ve Zlíně“, „III. změny Pravidel 

systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního 
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hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností UTB ve Zlíně“ a „I. změny 

Jednacího řádu AS UTB ve Zlíně“. Dne 2. 2. 2022 zasedla LK AS UTB, která tyto dokumenty 

projednala a doporučila ke schválení. Poslední zasedání AS UTB v tomto funkčním období 

bude 22. 2. 2022. 

 

Předsedkyně informovala o zasedání sněmu RVŠ, které proběhlo dne 10. 2. 2022 a také v ten 

den proběhla schůzka komise pro přípravu učitelů. Sněm RVŠ se zabýval především 

financováním VŠ a rozpočtem. Předsedkyně komise pro přípravu učitelů informovala o setkání 

ministra školství a předsedkyně asociace děkanů pedagogických škol, kde byla informována 

o záměrech ministerstva – v roce 2023 přijmout nový standard učitele, v roce 2024 

reakreditovat všechny učitelské programy dle tohoto standardu, MŠMT bude platit praxe a je 

nutné v rámci CŽV připravit kurzy pro mentory praxí a uvádějící učitele. 

 

Děkan FHS poděkoval přítomným i nepřítomným členům AS za práci, kterou vykonali, jedná 

se o náročnou práci, která je příspěvkem ke kvalitě dokumentů a obecně ke kvalitě prostředí 

na fakultě. Speciální poděkování vyjádřil paní předsedkyni za férové vedení AS FHS. 

 

Předsedkyně AS FHS poděkovala členům i stálým účastníkům za činnost, která není 

jednoduchá. Každý člen senátu by se měl snažit vystupovat pro dobro a rozvoj fakulty, potažmo 

univerzity. Senát je stěžejní orgán fakulty, protože v rámci zákonodárné moci schvaluje 

nejdůležitější dokumenty. Popřála novým členům, aby se jim dařilo a aby fakulta vzkvétala 

a klima na fakultě bylo pro pracovníky i studenty pozitivní. 

 

 

 

Předběžný termín ustavujícího zasedání AS FHS je 2. března 2022 ve 13:00 hod., 

v místnosti U18/606. 

 

 

Konec zasedání: 13:20 hod. 

 

Ve Zlíně dne 16. 2. 2022  

Zapsala: Ing. Olga Hulejová                                                   

 

 

 

  PhDr. Helena Skarupská, Ph.D. 

předsedkyně AS FHS UTB ve Zlíně 


